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گروه سیاســی: بیســتمین کنگره سراسری حزب 
مردم ســالاری با شــعار »احیای اعتمــاد عمومی، لازمه 
مشارکت حداکثری« با پیام ســیدمحمد خاتمی و همراه 
 بــا رونمایــی از جدیدترین کتاب دبیــر کل تحت عنوان
 »عیار اصلاح طلبی« امروز پنجشــنبه با حضور جمعی از 

شخصیتهای سیاسی در برگزار می شود.
به گزارش مردم ســالاری آنلاین، حزب مردم سالاری 
از معدود احزابی اســت که در طول حیات خود، همه ساله 
کنگره خود برگزار کرده است. کنگره، عالی ترین رکن حزب 
مردم ســالاری است که همه ساله با حضور اعضای شورای 
مرکزی، دفتر سیاسی، دبیران و اعضای شاخه ها، سازمانها و 
کمیته های حزب، دبیران استانی و منتخبان حزب از سراسر 
کشور برگزار می شود. بیستین کنگره حزب مردم سالاری، 
کنگره انتخاباتی نیست چراکه اعضای شورای مرکزی حزب 
هر دو ســال یکبار با رای کنگره انتخاب می شــوند و سال 
گذشته، انتخابات شورای مرکزی حزب برگزار شد که آنها 
مصطفی کواکبیان را به عنوان دبیرکل حزب انتخاب کردند. 
اما انتخابات بازرســان حزب، همه ساله در کنگره ها برگزار 
می شــود و در بیستمین کنگره هم شاهد انتخاب بازرسان 

جدید خواهیم بود.
حزب مردم سالاری که پروانه فعالیت آن در کمیسیون 
مــاده 10 قانون احزاب، ابتدا با نــام حزب مدافعین پیام 
دوم خــرداد در ســال 1378 صادر شــد، در دوم خرداد 
1381 نخســتین کنگره خود را برگزار کــرد و همزمان 

به نام حزب مردم ســالاری تغییر نــام داد. روزنامه مردم 
سالاری به عنوان ارگان رسمی حزب از اول دی ماه 1380 
انتشــار خود را آغاز کرد که تاکنون به مدت بیست سال 
بی وقفه منتشــر شده است. بیستمین کنگره حزب مردم 
سالاری همچون کنگره قبلی به دلیل رعایت پروتکل های 
بهداشــتی کرونایی، به دو شیوه حضوری و مجازی برگزار 

می شود. حزب مردم ســالاری در شرایطی شعار »احیای 
اعتمــاد عمومی،لازمه مشــارکت حداکثری« را به عنوان 
شعار کنگره بیســتم انتخاب کرده که برگزاری انتخابات 
مجلس شورای اســلامی در اسفند 98 و انتخابات ریاست 
جمهوری و شــوراها در خرداد امسال، با مشارکت اندک 
مردم و کمتر از 50 درصد برگزار شــد که نشــانه ای بر 

کاهــش اعتماد عمومی و افزایش شــکاف بیــن مردم و 
مســئولان بود؛ موضوعی که طی ماههــای اخیر بارها با 
هشدار دلســوزان کشور همراه شده اســت. حزب مردم 
ســالاری که طی یک ســال اخیر با صدور بیش از پانزده 
بیانیــه و اطلاعیه، مواضع حزبی خود را در مورد مســائل 
مختلــف اعلام کرده بر این اعتقاد اســت که لازمه جلب 
مشــارکت حداکثری مردم، احیای اعتماد عمومی است و 
به همین دلیل بیستمین کنگره حزب با همین محوریت 
برگزار می شود. حزب مردم سالاری که از اعضای موسس 
جبهه اصلاحات اســت در یک سال اخیر علاوه بر انتشار 
بیانیه هــا و اطلاعیه های مختلف درباره مســائل مختلف 
سیاسی، اقتصادی و اجتماعی و اعلام موضع درباره مسائل 
مختلف روز کشــور، در انتخابات ریاســت جمهوری سال 
1400 نیز کاندیدای حزبی خود را معرفی کرد که علیرغم 
ارائه 50 برنامه مشــخص برای اداره کشــور، عدم احراز 
صلاحیت کاندیدای اختصاصی حزب مردم سالاری توسط 
شــورای نگهبان و بدون پاســخگویی در مورد علت عدم 
احراز صلاحیت ایشــان و سایر نامزدهای جبهه اصلاحات 
اعلام شــد. حزب مردم سالاری پس از برگزاری انتخابات 
ریاست جمهوری با مشارکت پایین مردم، با صدور بیانیه 
ای، بر ضرورت بازیابی و تقویت اعتماد اکثریت مردم ایران 
به نظام تاکید کرد و حالا در همان راستا، بیستمین کنگره 
حــزب با محوریت ضرورت احیــای اعتماد عمومی برگزار 

می کند. 

رئیس جمهور در دیدار وزیر امور خارجه عمان:
اراده و سیاست ما توسعه همکاری با کشورهای 

دوست بویژه عمان است
رئیس جمهور با تشــکر از دعوت رسمی ســلطان عمان برای ســفر به این 
کشــور، گفت: اراده و سیاست ما توســعه همکاری با کشورهای دوست بویژه 
عمان است. به گزارش ایسنا، سید ابراهیم رئیسی روز چهارشنبه در دیدار »بدر 
بن حمد البوسعیدی« وزیر امور خارجه عمان با تشکر از دعوت رسمی سلطان 
عمــان برای ســفر وی بــه این کشــور، گفت: بــدون تردید ایــن تعاملات 
 می تواند در تحکیم روابط دو کشــور و حل مســائل منطقــه ای و بین المللی
 مؤثر باشد. رئیس جمهور با اشاره به اینکه مواضع دولت عمان مواضعی خوب 
و متیــن بوده اســت و تفاوت قابل توجهی با رفتار برخی کشــورهای منطقه 
دارد، خاطر نشــان کرد: توجه عمان به فلسطین و یمن و مسائل منطقه قابل 

توجه است.
رئیسی  با تاکید بر اینکه در نگاه دولت عمان توجه به امنیت منطقه، جهان 
اســلام و مظلومین غرب آســیا وجود دارد، بیان داشت: مناسبات ما با عمان 
مناســبات خوبی است اما در حوزه مســائل اقتصادی و تجاری زمینه توسعه 
بیشــتری وجود دارد و ظرفیت های قابل توجه هر دو کشور می تواند در رشد 

روابط اقتصادی و تجاری بکار گرفته شود.
رئیسی همچنین با دعوت از سلطان عمان برای سفر به تهران، تأکید کرد: 
اراده و سیاســت ما در جمهوری اسلامی ایران توســعه همکاری با کشورهای 
دوست بویژه عمان است. »بدر بن حمد البوسعیدی« وزیر امور خارجه سلطنت 
عمــان نیز در این دیدار با قدردانی از حمایت های جمهوری اســلامی ایران از 
همســایگان، اظهار داشــت: روابط ممتازی بین دو کشور ایران و عمان وجود 
دارد کــه در طول تاریخ بر پایه اعتمــاد متقابل، احترام و همکاری های مثبت 
به ســود امنیت منطقه و جهان بوده اســت. وزیر امــور خارجه عمان تصریح 
کرد: مطمئناً ســفر شما به عمان ســفری تاریخی خواهد بود و اهداف هر دو 
ملت را محقق خواهد کرد. همیشــه از روحیه عمل گرایانه شــما که در همه 
کارهایتان دارید حمایت می کنیم و مطمئناً تلاش خواهیم کرد رویکرد شما را 

در گسترش روابط عملیاتی کنیم.

در خواست حزب اتحاد ملت
 برای صدور مجوز تجمع اعتراضی

آذر منصوری، دبیرکل حزب اتحاد ملت ایران اســلامی در نامه ای به احمد 
وحیدی، وزیر کشور برای تجمعی در اعتراض به طرح صیانت از حقوق کاربران 
فضای مجازی درخواســت مجوز کــرد. به گزارش ایســنا، در این نامه آمده 
اســت:»مجددا درخواســت این حزب مبنی بر برگزاری تجمع اعتراضی وفق 
اصل ۲7 قانون اساسی و بند خ ماده 13 قانون احزاب را مقابل مجلس شورای 
اسلامی به اطلاع می رساند.  انتظار این است استفاده از این روش ها و راهکارهای 
قانونی و مدنی را موضوعی ضد امنیتی تلقی نکرده و تمهیدات لازم برای بیان 
بدون تنش آنها در فضای آرام و امن پیش بینی شود. « در نامه دبیرکل حزب 
اتحاد به وزیر کشور آمده است: پیرو نامه شماره ۲39 مورخ 9 /5/ 1400 جناب 
آقای دکتر علی شــکوری راد، دبیر کل ســابق حزب اتحاد ملت به وزیر وقت 
کشور، جناب آقای رحمانی فضلی مبنی بر برگزاری تجمع اعتراضی نسبت به 
طرح مجلس یازدهم که صیانت از حقوق کاربران مجازی نامگذاری شده است، 
و در تاریخ 10 /5/ 1400 به شــماره 848۶5703 در دبیر خانه وزارت کشور 
به ثبت رسیده است و همان طور که مستحضرید پس از تصویب کلیات آن در 
کمیسیون مشترک مورخ سوم اسفند 1400، موجی از خشم و اعتراض اقشار 
و گروه های اجتماعی را برانگیخته است، مجددا درخواست این حزب مبنی بر 
برگزاری تجمع اعتراضی وفق اصل ۲7 قانون اساســی و بند خ ماده 13 قانون 
احزاب را مقابل مجلس شــورای اســلامی به اطلاع می رساند. انتظار این است 
اســتفاده از این روش ها و راهکارهای قانونی و مدنی را موضوعی ضد امنیتی 
 تلقــی نکرده و تمهیدات لازم برای بیان بدون تنش آنها در فضای آرام و امن

 پیش بینی شود.

پیام رهبری انقلاب درخصوص تسهیلات بانکی
رئیس مجلس شورای اسلامی نامه رهبر معظم انقلاب در خصوص تسهیلات 
بانکی را قرائت کرد. به گزارش ایسنا، محمد باقر قالیباف در جلسه علنی دیروز 
مجلس شــورای اسلامی متن نامه رهبری معظم انقلاب در خصوص تسهیلات 
بانکی را به شــرح زیر قرائت کرد: »جناب آقــای دکتر قالیباف رئیس محترم 
مجلس شورای اســلامی نامه شــماره 1400.344۶00 مورخ 1400.11.۲7 
رئیس کل محترم بانک مرکزی در خصوص تکالیف شــبکه بانکی در مصوبه 
کمیسیون تلفیق بودجه 1401 و آثار آن در تشدید ناترازی بانک ها و افزایش 
پایه پولی به استحضار مقام معظم رهبری مدظله العالی رسید مرهون فرمودند: 
بســمه  تعالی.جناب آقای قالیباف. ریاســت محترم مجلس شــورای اسلامی. 
 مقتضی اســت به این هشــدار توجه لازم بشــود. مراتب جهت اقدام مقتضی 

ایفا می گردد.«

اخبار کوتاه

با شعار »احیای اعتماد عمومی،لازمه مشارکت حداکثری« امروز برگزار می شود

بیستمین کنگره سراسری حزب مردم سالاری

گروه سیاسی – ژاله شــفیعی: اینترنت این روزها 
دغدغه عموم مردم اســت. گره خوردن زندگی، تحصیل و 
کسب و کار بسیاری از مردم با فضای مجازی و شبکه های 
اجتماعی چیزی نیســت که بتوان به راحتی آن را محدود 
کرد؛ با ایــن حال اصرار بعضی نماینــدگان از یک طیف 
خــاص در مجلــس، ان هم با عنوان عجیــب »صیانت از 
فضــای مجازی« در این روزها بــاز هم افزایش پیدا کرده 
است. موضوعی که به جز دولتمردان همه درباره آن اظهار 

نظر کرده اند! 
واقعیت این اســت که ســید ابراهیم رئیســی در ایام 
تبلیغات انتخاباتی، در این باره هم وعده های بسیاری داده 
بود؛ اما حالا نه تنها اعتنایی به اصرار برای »محدود سازی 
فضــای مجازی« ندارد بلکه وضعیت ســرعت اینترنت به 
جایی رسیده است که روز چهارشنبه  58 نماینده درباره 
لزوم رســیدگی به کاهش ســرعت اینترنت و اختلالات 
مکرر به وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات تذکر دادند. در 
همین روز رئیس جمهور طبق معمول به صدور دستور در 
این باره اکتفا کرد و با اشــاره به سیاست دولت برای ارائه 
اینترنت با کیفیت و پرســرعت خاطر نشــان کرد: وزارت 
ارتباطات مکلف اســت زیر ســاخت لازم را برای استفاده 
مردم از مزایای اینترنت امن، با کیفیت و پرسرعت فراهم 

کند.
از ســوی دیگر داســتان تصویب طرح محدود سازی 
فضای مجازی در یک جلسه مختصر علاوه بر مخالفت های 
بســیار با مشکل قانونی هم مواجه شــده است و معاونت 

قوانیــن مجلس در نامه ای به رئیس کمیســیون ویژه  این 
طرح، رای گیری ســه شــنبه کمیســیون ویژه و تصویب 
کلیات طرح صیانت را غیرقانونی دانسته است. سخنگوی 
هیئت رئیســه مجلس هم در واکنش به این نامه گفت که 
هیئت رئیسه در جلسه ای ایرادات معاونت قوانین مجلس 
به طــرح حمایت از حقوق کاربــران در فضای مجازی را 
بررســی خواهد کرد و نسبت به درســتی یا نادرستی آن 
نظرش را اعلام می کند. اما تــلاش عده ای از نمایندگان 
برای بازگرداندن طرح صیانت به صحن مجلس، مهمترین 
اقدامی بود کــه در خصوص مقابله بــا تصمیم گیری 18 

نماینده به جای ۲90 نماینده مجلس صورت گرفت.
این اقدام که در روز ســه شــنبه ۶0 امضا داشــت، بر 
اســاس اعلام یکــی از نمایندگان مجلــس از 150 امضا 
گذشــت. همچنین طی این دو روز  تعدادی از نمیاندگان 
در »فضــای مجازی« با روش اقلیت بــرای طرح محدود 
ســازی فضای مجازی مخالفت کردنــد. غلامرضا مرحبا 
نماینده آستارا  نوشــت: »ضمن تاکید بر ضرورت سامان 
دهی فضای مجازی، معتقدم این امر صرفا از طریق اقناع 
جامعه هدف و پرهیز از هرگونه ممنوعیت ممکن می باشد.  
مطلوب ترین مرجــع تصمیم گیری، صحن علنی مجلس 

شورای اسلامی می باشد.«
ســمیه رفیعی نماینــده تهران نوشــت: »جهاد تبین 
ثمره اش آرامش جامعه اســت. آرامــش جامعه ارمغانش 
وحدت ملی است. هر اقدامی که آرامش اجتماعی را برباید، 

اعتماد ملی را نشانه رفته است.«

صدیف بدری نماینده اردبیل نوشــت: »تصویب  طرح 
صیانت  بــه منزله زدن چوب حراج بر  ســرمایه اجتماعی  
و  اعتماد عمومی  اســت. این طرح باید در صحن عمومی 
 و در مقابل دیدگان ملت، بررســی و به رای گذاشته شود. 

مجلس ۲90 نفر نماینده دارد، نه 18 نفر«   
بهروز محبی نجم آبادی نماینده ســبزوار نوشت: »مگر 
می شود بر طرحی فراگیر و مهم بدون اقناع، اجماع کرد؟ 
فضای مجازی دیگر حقیقی شــده است، اما اهمیت حفظ 
حقوق مردم و برخورد قانونی با تعدّی کنندگان به منافع 
عموم ملت بر کسی پوشــیده نیست. خروجی تصمیمات 
مجلس باید تسهیل کسب و کارهای مجازی و حمایت از 

آن در سایه ی اینترنت ارزان و امن باشد.«
معصومه پاشایی نماینده مرند و جلفا نوشت: »معاونت 
قوانین مجلس در نامه ای به رئیس کمیســیون ویژه  طرح 
حمایت از حقوق کاربران  بر اساس قانون آئین نامه داخلی 
مجلس، رای گیری کمیســیون ویــژه و تصویب کلیات را 
غیر قانونی دانســته، پس به علت تخلــف از مفاد صریح 
قانون، تصمیم گیری شتاب زده امروز عملا باطل می شود. 
امیدواریم  قانون مبنای عمل همۀ ما در تصمیم گیری ها 
باشــد و با تخلف از قانون، زمینه تنزل جایگاه رفیع نهاد 

قانونگذار در نظر مردم فراهم نشود.« 
جلال رشــیدی کوچی نماینده مرودشــت که از او به 
عنــوان تنها مخالف عضو کمیســیون مشــترک با طرح 
صیانت یاد می شــود نیز نوشــت: : »همانطور که در لایو 
گفتم کلیات جلســه مورد بحث و مناقشه بود و طبق نامه 

معاونت قوانین مجلــس، رای گیری از لحاظ قانونی دارای 
ایراد و قابل پذیرش نیست.«

محمد صفایی نماینده گناباد نوشت: »طرح صیانت که 
کلیات آن در کمیسیون مشترک به تصویب رسید. صدای 

مجلس یازدهم نیست.«
کیومرث سرمدی نماینده اسدآباد نوشت: »ضمن اذعان 
بــه وجود ولنگاری در  فضای مجازی  و لزوم ســامان دهی 
آن، اقناع افکار عمومی پیش نیاز قطعی طرح موســوم به 
صیانت اســت. برای بازگشــت طرح به صحن و بررســی 
بیشتر و شفاف  آن توســط تمامی نمایندگان، تلاش خود 
را بعنوان نماینده مردم به کار خواهم بســت.البته معتقدم 
فارغ از ســرانجام طرح در حالی کــه فکر مردم صبورمان 
درگیر مشــکلات اقتصادی و دغدغه های شب عید است و 
رســانه های معاند نیز به دروغ، کندی اینترنت را به  طرح 
صیانت  ربط می دهند این ایام زمان مناسبی برای بررسی 

آن نبود.«  
همچنین فعالان سیاســی دیگر نیز نسبت به این اقدام 
واکنش نشــان دادند. محمود صادقی نماینده دوره دهم 
مجلس شــورای اسلامی در توییتر نوشــت که »برای من 
یک ســؤال و معما اســت که هدف اصلی از  طرح صیانت 
چیســت؟! آنها که در صدد محدودسازی اینترنت هستند 

چه نیازی به قانونی دارند؟«
عباس عبدی هم نوشــت که » ترس از مردم و حقارت 
شــدید اســت که خود را در مخالفت با اینترنت نشــان 

می دهد.«

بیستمین جلسه ستاد تنظیم بازار به ریاست معاون اول 
رئیس جمهور و با حضور وزرای صمت، جهاد کشــاورزی 
و دادگستری، ســخنگوی دولت، شــهردار تهران و سایر 

مسئولین دستگاههای عضو برگزار شد.
به گزارش ایســنا، محمد مخبر در این جلســه با اشاره 
به کنترل آشفتگی های اولیه در بازار از همه اعضا خواست 
تا با تمهیدات مناســب و افزایش نظارت ها ایجاد ثبات در 
قیمت و بازار کالاهای اساســی را دنبال کنند. معاون اول 
رئیس جمهــور با تاکید بر جلوگیــری از هرگونه افزایش 
قیمت مخصوصا در روزهای پایانی سال افزود: همه کسانی 
که در این زمینه همکاری مناسبی دارند مورد تشویق قرار 

گرفته و با متخلفین در هر صنعتی به شدت برخورد شود.
در این جلســه در خصوص وضعیت قیمت ها در صنعت 
لوازم خانگی گزارش مبســوطی ارائه شــد. بر اساس این 
گزارش و با توجه به توقف افزایش قیمت ها، ایجاد شفافیت 
در ســامانه جامع تجارت، ثبت دقیق فاکتور فروش، درج  
قیمت تولیــد کننده، کاهش قیمت تمام شــده از طریق 
ساخت مواد داخل و کاهش تعرفه واردات قطعات و تلاش 
برای افزایش تیراژ تولید و ایجاد تنوع در محصول از جمله 
راهکارهای کاهش قیمت در ایــن صنعت و بازار عنوان و 

مقرر شد در این زمینه برنامه ریزی لازم صورت پذیرد.
لازم به ذکر اســت براســاس تصمیمات ســتاد تنظیم 

بازار مقرر شد چنانچه تولیدکنندگان داخلی لوازم خانگی 
قیمت های خود را در بازار واقعی نکنند، برنامه ریزی لازم 

برای آزادسازی واردات متناسب با نیاز مردم انجام شود.
در این جلســه وزارت صمت گزارشی از آسیب شناسی 
و آخرین وضعیت قیمت های 18 قلم از طیف وســیعی از 
کالاهای مورد نیاز شب عید و همچنین گزارشی از آخرین 
وضعیت درج قیمت تولید کننده بر روی کالاها ارائه داد. بر 
اساس این گزارش تعداد کالاهای مشمول طرح درج قیمت 
تولیــد کننده 7 هزار قلم کالا اعلام شــد که از این تعداد 

حدود 4500 قلم کاهش قیمت پیدا کرده اند.
همچنین گزارشــی از تامین و ذخیره سازی میوه شب 

عید، توزیع گوشــت و مرغ و برنــج در میدان های عرضه، 
توسط وزارت جهاد کشاورزی ارائه و مقرر شد در روزهای 
منتهــی به پایان ســال عرضه کالاهای اساســی با قیمت 
مصــوب تنظیم بازاری به وفور صورت گیرد به گونه ای که 

کمبود و کسری در بازار وجود نداشته باشد.
وضعیت توزیع کالاها در سامانه های هوشمند و اینترنتی 
نیز از دیگر گزارش های ارائه شده در این جلسه بود که بر 
اساس آن و با اشاره به رکورد 80 تنی توزیع برنج با قیمت 
متوسط در تهران توسط این سامانه ها مقرر شد درروزهای 
منتهی به پایان ســال تعداد سامانه های موجود افزایش و 

زیرساخت فروش و عرضه توسط این سامانه ها ارتقا یابد.

رئیــس کل دادگســتری اســتان تهران 
با حضــور در مرکــز ارتباطــات مردمی قوه 
قضاییــه در جریان مشــکلات تعــدادی از 
مراجعه کنندگان قرار گرفت و دستورات لازم 
در راستای رسیدگی و رفع آن ها را صادر کرد.
به گزارش ایســنا، القاصی بــا حضور در 
مرکز ارتباطات مردمی قوه قضاییه در جریان 
مشــکلات تعــدادی از مراجعه کنندگان قرار 
گرفت و دستورات لازم در راستای رسیدگی 

و رفع آن ها را صادر کرد.
بازدیــد، رئیــس کل  ایــن  در جریــان 
دادگستری اســتان تهران ضمن گفت وگوی 
چهره به چهره با ملاقات کنندگان به بررســی 
موردی و جزئیات پرونده تعدادی از مراجعان 

پرداخت.
در جریان بازدید رئیس کل دادگســتری 
تهران از مرکــز ارتباطات مردمی قوه قضاییه، 
شــکات و مالباختگان برخــی از پرونده های 
کثیرالشاکی از قبیل تعاونی مسکونی شهرک 
ژاندارمری، موسسه کاسپین و شرکت مفتاح 
رهنورد ایرانیان نیز حضور داشتند که القاصی 
پس از اســتماع درخواســت های این افراد، 

دســتورات لازم درخصوص ایــن پرونده ها را 
صادر کرد.

القاصی با اشــاره پرونده تعاونی مسکونی 
شهرک ژاندارمری گفت: پرونده مذکور دارای 
فرایند خاصی اســت که ادامه رســیدگی آن 
منوط به برگزاری جلســات کارشناســی در 
مورد اراضی مربوطه است تا حقی از افراد در 

این پرونده تضییع نشود.
وی با تاکید بــر اینکه در این پرونده، قوه 
قضاییه بدنبــال احقاق حقوق مردم اســت، 
افزود: پس از شــنیدن صحبت هــای دو نفر 
از نمایندگان شــکات این پرونده، دستورات 

ویژه ای در این مورد صادر شد.
رئیــس کل دادگســتری تهــران درباره 
پرونده های مالباختگان موسســه فرشــتگان 
)کاسپین( و شــرکت مفتاح رهنورد ایرانیان 
کــه جریان ایــن بازدید درخواســت هایی را 
مطرح کرده بودند گفت: در این پرونده ها که 
کثیرالشاکی هم هســتند، جزئیات بار دیگر 

مورد بررســی قرار گرفت و دستوراتی مبنی 
بر رســیدگی به احقاق حقوق مالباختگان و 

رد مال صادر شد.
وی افــزود: همچنین در راســتای وصول 
مطالبــات این افــراد نیز به قضــات مربوطه 
نیابت هایی داده شد که نسبت به توقیف مال 
و مزایده اموال، اقداماتی را در جهت استیفای 

حقوق شکات انجام دهند.
رئیــس دادگســتری تهــران، در رابطه با 
پرونده مالباختگان موسســه فرشــتگان، در 
تماسی تلفنی با معاون اجرای احکام دادسرای 
عمومی و انقلاب تهران، پیگیر آخرین وضعیت 
این پرونده شد و نســبت به تسریع در روند 

رسیدگی، تاکید کرد.
در جریان این بازدید، شــکات پرونده های 
شــرکت  و  اسلامشــهر  کامیونــداران 
تعاونــی کارکنان دادگســتری شــهریار نیز 
درخواســت های خــود را مطــرح کردند که 
القاصی دســتورات مقتضــی در رابطه با این 

پرونده ها را صادر کــرد. در ادامه این بازدید، 
تعداد دیگری از مراجعه کنندگان با رئیس کل 
دادگســتری تهران دیدار و مشکلات خود را 

مطرح کردند.
القاصی با اشــاره به درخواســت های این 
ملاقات کننــدگان گفــت: در جریــان دیدار 
مردمی امروز، پرونده های دیگری با موضوعات 
قضایی و کیفری مورد بررسی قرار گرفت که 
در جریان این بررسی ها به روسای حوزه های 
قضایی مربوطه تاکید شد در یک فرایند ویژه 

پیگیری ها با سرعت بیشتری انجام شود.
القاصی ضمن اشاره به درخواست مراجعان 
مبنی بر رفع اطاله دادرسی خاطرنشان کرد: 
در ایــن زمینه نیز دســتورات لازم در جهت 

تسریع در روند رسیدگی ها صادر شد.
رئیس دادگستری استان تهران اظهار کرد: 
برخی از مراجعــان، پرونده های متعددی در 
شــعب و حوزه های قضایی مختلف داشــتند 
که دستور تجمیع و رســیدگی توامان آن ها 

صــادر شــد. وی در ادامه افــزود: برخی از 
مراجعه کنندگان نیز نســبت به احکام قطعی 
معترض بودند و درخواست اعمال ماده 477 
را داشــتند و مدعی بودند طبق مســتندات، 
آرای صادره در مورد آن ها خلاف قانون است 
که دستور رسیدگی ویژه به این پرونده ها نیز 
صادر شــد. القاصی ضمن تقدیــر از اقدامات 
ارتباطــات مردمی قــوه قضاییه گفت:  مرکز 
این دیدارها نوعی فرهنگ ســازی اســت که 
ارتباط گیری مســئولان با مردم را تســهیل 
می کنــد و با تــداوم و اســتمرار آن می توان 

بسیاری از مشکلات را از پیش رو برداشت.
رئیس کل دادگســتری دادگستری استان 
تهــران تاکید کرد: نتیجه تمام بررســی ها و 
دستورات صادر شده در این جلسه از مراجع 

مربوطه پیگیری خواهد شد.
گفتنــی اســت پیــش از این دیــدار نیز 
برنامه ملاقــات مردمی هفتگی،  در جریــان 
مکشــلات حقوقــی و قضایــی 170 نفر از 
مراجعان به دادگســتری توســط رئیس کل 
دادگســتری تهران و معاونان و کارشناســان 

مربوطه مورد بررسی قرار گرفت.

بــا اعمال ماده 8۶ قانون دیــوان عدالت اداری، مصوبه 
وزارت علوم، تحقیقات و فناوری در خصوص نقل و انتقال 
فرزنــدان اعضای هیات علمی دانشــگاه برای چندمین بار 

ابطال شد.
بــه گزارش دیوان عدالــت اداری، یکی از مصوباتی که 
نســبت به آن اعتراضات فراوانی شــده، مربوط به مجوز 
خــاص و تبعیض آمیز نقل و انتقال فرزندان اعضای هیات 
علمی دانشگاه ها است که به موجب آن مصوبه می توانستند 
از دانشگاه مبدا به یکی از دانشگاه های واقع در شهر محل 
خدمت و ترجیحا دانشگاه محل خدمت عضو هیات علمی و 
یا در صورت نبودن آن رشــته در آن شــهر به دانشــگاه 
نزدیک ترین شــهر به محل خدمت عضــو هیات علمی با 

تعیین ســازمان سنجش آموزش کشــور در همان مقطع 
و گروه آزمایشــی و دارا بودن حد نصاب مطابق با ضوابط، 

انتقال یا تغییر رشته بدهند، منتقل شوند.
براســاس این گــزارش و به دنبال درخواســت اعمال 
ماده 8۶ قانون تشــکیلات و آیین دادرسی دیوان عدالت 
اداری از ســوی رئیس دیوان عدالت اداری و درخواســت 
ابطــال دســتورالعمل اجرایی مصوبه جلســه 735 مورخ 
139۲/04/۲5 شــورای عالی انقلاب فرهنگی در خصوص 
تسهیلات نقل و انتقال فرزندان اعضای هیات علمی مصوب 
تیرمــاه 1399 و متمم آن مهر ماه 1399 و شــهریور ماه 
1400 از زمان تصویب و ابطال نامه مورخ 1400/0۶/۲8 
رئیس سازمان سنجش آموزش کشــور از زمان تصویب، 

هیات عمومی دیــوان عدالت اداری دســتورالعمل وزارت 
علوم، تحقیقات و فناوری، و نامه رئیس ســازمان سنجش 
در خصــوص ابلاغ متمم دســتورالعمل مبنــی بر الحاق 
تسهیلات انتقال مشروط به دانشگاه ها را تبعیض ناروا در 
حق مشمولان و مغایر با بند 9 اصل سوم و اصل 19 قانون 

اساسی دانست و آن را باطل کرد.
گفتنی اســت این مصوبه از زمان تصویب از گذشــته 
تاکنون اعتراضات فروانی را در پی داشــته و دیوان عدالت 
اداری در مقاطــع زمانی مختلف آن را ابطال کرده اســت 
که مفاد آرای پیشــین هیات عمومی دیوان عدالت اداری 
به شــماره دادنامه 1۶ مورخ 138۲/1/۲4 و دادنامه 9۲9 
مورخ 1391/1۲/14 و دادنامه 1۲۲9 مورخ 1400/4/۲۲ 

نیز  موید این امر می باشــد. اما این بار با دســتورالعمل و 
متمم جدیدی با شکل دیگری تدوین و اجرایی گردید که 
با ورود رئیس دیوان عدالت اداری به موضوع و درخواست 
اعمال ماده 8۶ قانون تشــکیلات و آیین دادرســی دیوان 
عدالت اداری این دســتورالعمل تبعیض آمیز که موجب 
نابرابری عدالت آموزشــی شــده بود را  برای چندمین بار 
ابطال کرد. در ماده 8۶ قانون تشــکیلات و آیین دادرسی 
دیوان عدالت اداری آمده اســت که در صورتی که رئیس 
قــوه قضائیه یــا رئیس دیوان به هر نحــو از مغایرت یک 
مصوبه با شــرع یا قانون یا خــروج آن از اختیارات مقام 
تصویب  کننده مطلع شــوند، موظفند موضوع را در هیات 

عمومی مطرح و ابطال مصوبه را درخواست نمایند.

انتقادها از اقدام مجلس تحت عنوان »طرح صیانت« ادامه دارد

نگرانی افکار عمومی از آینده فضای مجازی
در حالی که 58 نماینده درباره لزوم رسیدگی به کاهش سرعت اینترنت و اختلالات مکرر به دولت تذکر دادند، رئیس جمهور گفت که سیاست دولت ارائه اینترنت با 

کیفیت و پرسرعت است

در جلسه تنظیم بازار به ریاست معاون اول رئیس جمهور تاکید شد

آزادسازی واردات لوازم خانگی در صورت عدم همکاری کارخانجات تولیدی

دستور تسریع رسیدگی پرونده مالباختگان موسسه فرشتگان

توسط دیوان عدالت اداری 
مصوبه »نقل و انتقال فرزندان اعضای هیات علمی« برای چندمین بار باطل شد

سرنوشت زاکانی چه می شود: استعفا، برکناری یا ...؟!
وقتی علیرضا زاکانی کاندیدای شــهرداری تهران بود، یک مانع مهم قانونی 
وجود داشــت و آن، عدم تطابق قانونی مدرک تحصیلی وی با شهرداری بود.  
بــا این حــال آن زمان حامیان زاکانــی، نامه ای از  »ســازمان امور اداری و 
استخدامی« آوردند و به استناد آن، انتصاب زاکانی به شهرداری تهران را فاقد 

هر گونه ایراد قانونی دانستند.
اینک دیوان عدالت اداری که بالاترین مرجع قانونی و قضایی کشور در این 
زمینه اســت، با بررســی قوانین رأی داده که آن نامه باطل بوده است. از این 
رو، اصلی ترین مستند قانونی شهرداری زاکانی، غیر قانونی اعلام شده است.

در آن زمان، بسیاری به زاکانی پیشنهاد کردند برای جلوگیری از هر گونه 
شــائبه ای، شهردار تهران نشــود ولی برغم همه این ها، او در مرداد 1400 بر 
مسند شهرداری تهران نشست و اینک بعد از 7 ماه، حکم قضایی ناظر بر غیر 

قانونی بودن این فرایند است.
حــال باید دیــد زاکانی با اســتناد به ایــن رأی قضایی اســتفعا خواهد 
 کــرد، شــورای شــهر وی را برکنــار می کنــد یا مســیر دیگری را شــاهد

 خواهیم بود؟!
همچنیــن از نهادهای نظارتی انتظــار می رود درباره فراینــد صدور نامه 
ســازمان اداری و اســتخدامی که توســط یک مدیر میانی امضا و مستمسک 
شــهرداری زاکانی شــده، تحقیق و نتیجه به اطلاع مردم رســانده شود؛ چرا 
که مشخص نیســت آیا این فرد می توانسته چنین نامه ای بنویسید؟ با کدام 
اســتناد قانونی این متن را نوشــت و امضا کرد و سایر مســوولانی که آن را 
پذیرفتند، آیا می توانســتند به استناد نامه یک مدیر میانی، نص صریح قانون 

را کنار بگذارند؟!
شــاید رســیدگی به این پرونده به شفاف سازی بیشــتر روندها در آینده 

کمک کند.
منبع: عصرایران 

توتالیتاریسم، توفان شن است
ادامه از صفحه 1

هفتمین ویژگی خاص رژیم های تمامیت خواه در این است که به قول آرنت 
»انگارۀ مرکزی توتالیتاریسم بر ممکن بودن همه چیز استوار است. در نتیجه، با 
حذف سیستماتیک تمامیِ موانع واقعی به فقدان معنا و سرانجامی وحشتناک 
می انجامد؛ حاکمان می توانند هر جرمی را مســتحق مجازات تشخیص دهند، 
جدا از آنکه آن جرم را مرتکب شــده است یا نه«. با چنین انگاره ای مبنی بر 
امکان هر چیزی، خشونت ها و قساو ت هایی از رژیم های توتالیتر سر می زند که 
بی ســابقه است و نشان می دهد انسان ها تا چه حد می توانند شر باشند؛ حدی 

که تا پیش از بروز آن از مخیله کسی عبور نکرده بود.
هانا آرنت در جلد ســوم ریشــه های توتالیتاریســم به این حقیقت اشاره 
می کند که توتالیتاریســم فقط قسِمی از اقسام و شکلی از اشکال خودکامگی 
و اســتبداد نیست؛ بلکه اگر استبداد شــبیه برهوت و واجد شرایطی باشد که 
زندگی انسان را سخت و طاقت فرسا می کند، توتالیتاریسم »توفان شن« است 

که همۀ زندگی را مدفون و جهان را نابود و محو می سازد.

نگاه

یادداشت


